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Protokół nr 3/24 

z posiedzenia Komisji Budżetu 

w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym im. J. Brzechwy w Bogumiłku 

w dniu 30 lipca 2024 roku 
 

Obrady prowadziła Przewodnicząca Komisji Marianna Dziura. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie Komisji (5) oraz: 

 Lena Nieśpielak   dyrektor ośrodka  

 Agata Osadnik-Trzepizur  skarbnik powiatu 

 Tomasz Nowicki   naczelnik EZK 

zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Porządek posiedzenia: 

1. Koszty i funkcjonowanie Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. J. Brzechwy 

w Bogumiłku.  

2. Sprawy wniesione i bieżące. 

 

Przebieg obrad: 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura dokonała otwarcia posiedzenia, stwierdziła quorum, 

powitała uczestników posiedzenia i przedstawiła porządek obrad.  

 

Ad. 1 

Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. J. Brzechwy w Bogumiłku 

L. Nieśpielak przedstawiła informację o funkcjonowaniu ośrodka stanowiącą załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu.  

Plan na rok obecny to 8 923 331 zł. Wykonanie do 30 czerwca: 4 647 424,80 zł co stanowi 52% 

planu. Placówka robi wszystko co się da, aby oszczędzać. Niestety, nie powstrzyma np. cen 

energii, węgla. Ośrodek ogrzewany jest ekogroszkiem. Piece są się do wymiany. Organ 

prowadzący robi wszystko, by wprowadzić energooszczędność (pompę ciepła, fotowoltaikę). 

W tym momencie jest jednak problem z pozyskaniem dodatkowych środków finansowych. 

Mimo ilości budynków do ogrzania, ośrodek jest najtańszą placówką, jeśli chodzi o koszty 

ogrzewania. W tym roku, cena zakupu ekogroszku w przetargu wyniosła 794,58 zł, co dało 

kwotę 40 682,50 zł. Szkoła ma jeszcze zapas z poprzedniego roku.  

Największą część w budżecie, tak jak w każdej jednostce, zajmują wynagrodzenia. Wydatki na 

energię do tej pory wyniosły 60 185,70 zł. Większość lamp została wymieniona na ledowe, do 

wymiany zostały tylko te w szkole. Na ten cel, w budżecie przeznaczone jest jeszcze 20 000 zł 

i Pani Dyrektor ma nadzieję, że uda się je wymienić do końca wakacji lub po 

termomodernizacji, na którą środki dostał powiat.   

Placówka działa bardzo prężnie. Placówka zatrudnia dwóch pracowników gospodarczych.  

W tamtym tygodniu została zwieziona słoma od gospodarzy, którzy w zamian zabierają 

obornik. Pomagają zarówno pracownicy z obsługi, jak i administracji. Siano dla zwierząt 

sprowadzane było z okolicznego gospodarstwa, niestety podczas ostatniego huraganu, na 

stodole został zerwany dach, a siano zalane. To spowoduje, że cena będzie wyższa. Zboże, 

marchewkę i jabłka przywożą rodzice. Ośrodek ma dwa konie i dwie alpaki. Dwie Panie zrobiły 

instruktorski kurs z alpakoterapii. Przyjeżdżają mamy z małymi dziećmi i za zgodą organu 

prowadzącego, są prowadzone dodatkowe zajęcia poprzez Fundację Bogumilskie Anioły. Na 

tę chwilę, jest to za niewielką odpłatnością. Z tych pieniędzy zakupiony jest dodatkowy sprzęt  

i wyposażenie pracowni. Nauczyciele mają wynagrodzenie, chociaż na początku tak nie było. 
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W ośrodku działa wiele kół zainteresowań, nauczyciele prowadzą je w ramach 40 godzinnego 

czasu pracy nauczyciela.  

 

Radna G. Knapik zapytała, czy jest to pensum?  

 

Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. J. Brzechwy w Bogumiłku 

L. Nieśpielak wyjaśniła, że nauczycieli obowiązuje 40 godzinny czas pracy. 18 godzin i 24 

godziny to pensum. Pozostałe godziny, to dodatkowe czynności nauczyciela związane  

z pomocą dla ucznia, rodzica, placówki.  

 

Naczelnik EZK T. Nowicki dodał, że nauczyciele nie mają łatwo, ponieważ są uczniowie jego 

postury, którzy potrafią przytulić.  

 

Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. J. Brzechwy w Bogumiłku 

L. Nieśpielak dodała, że cieszą się z każdego nowego ucznia. Są pewne ograniczone 

możliwości, jeśli chodzi o dzieci ze sprzężeniami. Ośrodek ma obowiązek stworzyć grupę do 

4 osób. Potrzebna jest pomoc 24 godziny na dobę. Praca z dziećmi autystycznymi ze 

sprzężeniem niepełnosprawności intelektualnej jest bardzo trudna. Są trzy wydzielone klasy dla 

dzieci autystycznych. Dzieci, które przejdą kilka lat pracy terapeutycznej, edukacyjnej, 

rewalidacyjnej przechodzą do kolejnych budynków. Efekty są ogromne: plastyczne, sportowe, 

aktorskie, granie na instrumentach, taniec. W dziedzinie sportowej dzieci jeżdżą na Śląsk  

i wygrywają medale z bardzo dobrymi wynikami. Dzieci biorą również udział w konkursach 

plastycznych. Dużo jest też konkursów wewnętrznych z różnych dziedzin. Odbywają się 

spotkania z policjantami, strażakami. Straż z Koniecpola i okolic gminy Lelów bardzo pomaga. 

Wichura z 14 lipca 2021 roku zrobiła dużo szkód w ośrodku, najbardziej ucierpiały dachy. Przy 

usuwaniu skutków wichury pomagała straż z gminy Kłomnice. Jednostka z Koniecpola 

pomagała naprawić dach.  

Chcąc wspomóc organ prowadzący, wszystkie pomieszczenia malują pracownicy ośrodka. 

Panele też potrafią położyć sami.  

Zbliża się Święto Ciulimu-Czulentu. Ośrodek bierze czynny udział od samego początku. 

Ośrodek ma swoje stanowiska na które przygotowuje ok. 100 garnków z ciulimem, piecze 

ciasta, robi smalec, kisi ogórki. Wszystko przygotowują pracownicy obsługi i administracji,  

a później sprzedają na stoiskach. Wszystkie pieniądze są przekazane na potrzeby dzieci. 

Jeśli chodzi o kadrę to wszyscy są specjalistami, posiadają wyższe wykształcenie, 

oligofrenopedagogikę i sporo studiów podyplomowych. Jedna Pani zaczęła fizjoterapię.  

Chciałaby jeszcze jeden budynek parterowy i dwa oddziały przedszkolne.  

 

Radna G. Knapik dodała, że nie było jej w ośrodku kilka lat i jest pod dużym wrażeniem.  

 

Wicestarosta J. Miarzyński powiedział, koszty roczne ośrodka to 7,5 mln zł. za 2023 rok, co 

stanowi 1/3 kosztów utrzymania wszystkich placówek. Powiat otrzymuje 4.5 mln zł. subwencji.  

W budżecie 90 % zajmują wynagrodzenia, pozostałe 10 %  to koszty rzeczowe. Koszty 

rzeczowe są małe, ale to ze względu na niezwykłą pracę jaką wykonuje Pani Dyrektor.  

Wiele dodatkowych zajęcia odbywa się, dzięki środkom pozyskanym od sponsorów (jest ich 

ok. 50). Jesteśmy w trakcie budowy lonżownika, jest przy niej trochę kłopotów. Akcje 

pozyskiwania środków na tę inwestycję, rozpoczęli pracownicy starostwa z Członkiem Zarządu 

Gwidonem Jelonkiem na czele. W tym roku planowany jest remont budynku szkoły, okaże się 

czy się uda, we wrześniu ruszy przetarg. Pozyskane zostało z dofinansowanie w wysokości 802 

tys. zł. Po przeprowadzonym przetargu, będzie wiadomo ile musi dołożyć powiat.  
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Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. J. Brzechwy w Bogumiłku 

L. Nieśpielak powiedziała, że w tamtym roku został wymieniony dach na warsztatach, 

prawdopodobnie za niedługo rozpocznie się wymiana dachu na internacie. Materiały zostały 

zakupione w tamtym roku, a teraz zostanie opłacone wykonanie.   

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura powiedziała, że ze względu na liczbę budynków do 

utrzymania, w ośrodku cały czas realizowane są kolejne inwestycje.    

 

Wicestarosta J. Miarzyński powiedział, że powiat chce zmienić ogrzewanie i zamontować 

fotowoltaikę, pompę ciepła i magazyn energii. To wszystko będzie kosztować ok. pół miliona, 

a powiat liczy, że pozyska te pieniądze. To są najbliższe inwestycje.  

Jeśli chodzi o przedszkole to zapadła decyzja, że chcieliby uruchomić je od września 2025.  

Życzy sukcesów.  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura zapytała, czy Pan Naczelnik chce zabrać głos?    

 

Naczelnik EZK T. Nowicki powiedział, że jak w każdej takiej instytucji, zawsze jest coś do 

zrobienia. Przy obecnych cenach niestety wszystko jest dużo droższe, wszystko zmienia się  

z miesiąca na miesiąc. Sądzi, że mamy się czym szczycić i nawet miasto może nam zazdrościć 

takiego ośrodka. Minusem jest, że ośrodek jest daleko od miasta.  

Wspólnie z Panią Dyrektor i pracownikami starostwa zorganizowali akcję charytatywną, za co 

bardzo dziękuje. Fundacja Bogumilskie Anioły wykonuje ogromną pracę na rzecz całego 

ośrodka.  

 

Wiceprzewodniczący I. Palutek dodał, że bardzo się cieszy, że mógł odwiedzić ośrodek, 

ponieważ jeszcze go nie widział. Można być tylko zachwyconym tym, co tu się dzieje. Nie 

podziela zdania, że minusem jest położenie ośrodka. Sądzi, że jak rodzice zobaczą jak 

funkcjonuje ośrodek i tak będą wozić tutaj swoje dzieci. Okolica jest piękna i spokojna.  

 

Członek Zarządu A. Morzyk dodał, że niby ludzi niezastąpionych nie ma, a jednak Panią 

Dyrektor trudno będzie zastąpić.  

 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura serdecznie podziękowała za całą pracę jaką wykonuje 

Pani Dyrektor.  

 

Ad. 2 

Komisja przyjęła protokół z ostatniego posiedzenia komisji: jednogłośnie 5 głosami „za”.  

 

***** 

Przewodnicząca Komisji M. Dziura dodała, że we wrześniu radni mogą składać wnioski do 

budżetu na przyszły rok. Chciałaby wiedzieć jak aplikować o środki. Czy wiadomo jakie będą 

środki?  

 

Skarbnik A. Osadnik – Trzepizur wyjaśniła, że jeśli chodzi o przyszłoroczny budżet, to w tej 

chwili w konsultacjach jest nowa ustawa o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, 

która odwraca finansowanie w samorządach, ustalania źródła dochodów. Nie wiadomo czy 

ustawa ta zostanie podpisana do momentu, w którym wskaźniki do budżetu Minister Finansów 

będzie musiał przekazać samorządom. Jeśli chodzi o źródła dochodów, jest dużo kontrowersji 

i niejasności. Na tę chwilę, wszystko jest w prognozach.  
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Wicestarosta J. Miarzyński dodał, że wiadomo tylko tyle, że potrzeby w placówka i drogach 

są niesamowite. Drogi w tym roku bardzo się popsuły. Były tylko łatane dziury, bo nie ma 

pieniędzy. Dopiero teraz z powodziówek, zostanie zrobionych osiem dróg. Gmina Lelów 

zyskała najwięcej.  

 

***** 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji M. Dziura zamknęła  

posiedzenie. 

Dyrektor L. Nieśpielak oprowadziła komisję po budynkach i terenie placówki, odpowiadając na pytania.  

Protokół sporządziła Justyna Mrowiec  

 

 

              Przewodnicząca Komisji  

                              

                         Marianna Dziura 


